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        Referat skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 
Torsdag d. 16. november 2023 kl. 17.00 - 19.00 

 

 

Til stede ved mødet: 

Lise Høgsberg-Davidsen, Ditte Mølvang Hansen, Jens Teglers, Maria Roug Winther, Rikke 

Marchmann, Martin Staal Andersen, Rie Illum Storm og René Ellegaard Frederiksen. 

 

Elevrådsforperson Carl Bentzen deltog i starten af mødet. 

 

  

1. Godkendelse af referat fra sidste møde. 

Referatet blev godkendt. 

 

 

2. Nyt fra elevrådet. 

Årets første elevrådsmøde blev afholdt på Ries kontor. Nicolaj Petersen hjælper 

elevrådet og understøtter deres arbejde. Elevrådet har konstitueret sig med Carl 

Bentzen fra 6.B som forperson og med og Sylvester Groth Pedersen fra 3.B som 

næstforperson. Der har været afholdt tre elevrådsmøder i år og Carl fortalte om 

elevrådets fokuspunkter pt.  

 

Elevrådet havde ønsket sig et ur udendørs i Lillegården, som nu er blevet sat op. 

 

Til juleemnedagen den 1. december 2023 skal der produceres et stort julehjerte, hvor 

alle klasser bidrager. Elevrådet er centralt i processen og er involveret i arbejdet. 

 

Øvrige ønsker og fokuspunkter fra elevrådet: 

• At der laves guirlande på juleemnedagen 

• At der skal laves en hockey-turnering 

• Fokus på at mindske papirforbruget også på toiletterne i D-bygningen 

• Ønsker om flere ostebaner til skolegården – forhåbentlig til foråret 

• Ønske om mere plads i cykelskurene  

• Ønsker om at få skyen tilbage 

• Kortere skoledage generelt 

 

Skolebestyrelsen takkede for elevrådets store engagement og for fremlæggelsen af 

status med arbejdet i elevrådet.  

 

 

3. Vedtagelse af revideret forretningsorden (bilag). 

Punktet blev udskudt. 

 

 

4. Budget 2024. - Endelig afgørelse omkring budget 2024. 

Punktet blev udskudt. 

 

 

5. Nyt folkeskoleudspil. 

Der er kommet et nyt folkeskoleudspil. Rie fortæller hvad den indeholder, ud fra det der 

er udsendt indtil videre. https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-

nyt-udspil-skal-styrke-kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri 

 

Punktet blev udskudt. 

 

 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/okt/231011-nyt-udspil-skal-styrke-kvaliteten-i-folkeskolen-og-saette-skolen-fri
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6. Forældremøder (alle i bestyrelsen). 

Tilbagemelding på forældremøder. Opfølgning på eventuelle spørgsmål fra forældre til 

skolebestyrelsen. Fravær af skolebestyrelse og ledelse ved forældremødet. Hvordan får 

vi fulgt op på forældrene på 0. årgang omkring info om bestyrelsens arbejde? 

 

Punktet blev udskudt. 

 

 

7. Opfølgning på samrådsmøde.  

Opfølgning på vores besøg af BUU-udvalget på Thurø Skole.  

 

Punktet blev udskudt. 

 

 

8. Kort status på trivselsprincip. 

Arbejdsgruppen der har arbejdet med trivselsprincippet, fremlægger deres arbejde. 

 

Arbejdsgruppen nåede desværre ikke at fremlægge deres arbejde pga. tidsmangel. Det 

undersøges, om princippet skal formuleres som politik med det formål at gøre det mere 

konkret til gavn for alle parter. Det undersøges (Ditte har action), om en politik har 

samme virke som et princip forud for næste behandling af punktet.  

 

Punktet er på dagsordenen på det ekstraordinære bestyrelsesmøde onsdag den 23. 

november 2023.  

 

 

9. Kort status på klassedannelsesprincip. 

Arbejdsgruppen der har arbejdet med klassedannelsesprincippet, fremlægger deres 

arbejde.  

 

Punktet blev udskudt.  

 

 

10. Forældrehenvendelser.  

Bestyrelsen har modtaget 2 forældrehenvendelser vedr. forældredeltagelse til 

morgensamling på Thurø Skole, som blev drøftet. 

 

Skolens ledelse redegjorde for hvorfor det desværre ikke længere er muligt for forældre 

at deltage i morgensamlingerne mandage og fredage. Dette i afsæt i sikkerhed.  

 

Brandmyndighederne har fastslået at max-kapaciteten i salen er 349 personer, hvilket 

betyder at skolens elever, lærere og 2 ledere kun lige akkurat kan være i salen, uden at 

max-antallet overstiges. Det er med stor ærgrelse, at forældre ikke længere kan 

deltage, da det har stor værdi at forældrene har mulighed for at bakke op omkring 

morgensamlingen.  

 

Alternativer som delt morgensamling har været overvejet, men da det har stor værdi 

for skolen, at kunne samle alle skolens elever, er dette blevet prioriteret over 

forældredeltagelse.  

 

Ved særlige lejligheder (som fx Luciaoptog i december) tænkes der på nye måder for at 

skabe rum, hvor elever, personale og forældre kan samles.  

 

Såvel ledelsen som skolens bestyrelse ønsker, at det på sigt så vidt muligt tænkes ind, 

at forældre igen kan få adgang til morgensamlingerne, når/hvis elevtallet på et 

tidspunkt stiger til et niveau, hvor ikke engang alle elever kan samles i salen. Ledelsen 

følger op.  
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Lise svarer pågældende forælder på skolebestyrelsens vegne, at vi er kede af, at 

forældrene pt. ikke kan være med, men at dette desværre er en uundgåelig 

konsekvens af de gældende brandregler. Vi forventer at forældrene inviteres ind igen, 

når/hvis skolen som følge af vækst, på sigt forventeligt skal deles op på nye måder ved 

samlinger. 

 

 

Bestyrelsen har modtaget en forældrehenvendelse vedr. kommunikation på AULA  

 

Skoleledelsen redegjorde for brugen af AULA som kommunikationskanal. 

 

I august 2023 lagde vi et opslag op omkring ”Brug af skærm” fra Skole og forældre. 

Opslaget gav anledning til spørgsmål fra en forælder. Skolen tog på baggrund af 

henvendelsen opslaget ned og eksemplet har givet anledning til en drøftelse af 

kommunikation på AULA på Thurø Skole mere generelt.  

 

Eksempler på kommunikation på AULA 

• Der udkommer 4 nyhedsbreve fra skolen, som beskrevet i ”Princip om skole-

hjem-samarbejde” + nyhedsbreve fra SFO.  

• Thurø Skole er via AULA kanal for materiale, som kommer fra Skoleforvaltningen 

i Svendborg Kommune. Dette er en forpligtelse.  

• Thurø Skole er via AULA kanal for information, som kommer fra Skole og 

forældre, en landsorganisation for skolebestyrelser og forældre til børn i 

folkeskolen, som skolen er medlemmer af. For ikke at være partisk er det 

besluttet, at alt indhold der sendes, deles. Der er fordele og ulemper.  

 

Skolens ledelse er generelt opmærksomme på, hvad der lægges ud på AULA og på at 

præcisere, hvem der er afsender af kommunikationen. 

 

Lise svarer pågældende forælder, at bestyrelsen med afsæt i fremlæggelsen fra 

skoleledelsen omkring den konkrete kommunikation på AULA ikke finder anledning til at 

kritisere gældende praksis, hvorfor sagen lukkes her.  

 

 

Bestyrelsen har modtaget en henvendelse fra forælder med spørgsmål omkring skolens 

samlede arbejde med trivsel, herunder veddrørende skolebestyrelsens tilsyn af 

principper: 

 

Henvendelsen rejser spørgsmål til skolens arbejde med trivsel samt tilsyn heraf. Der 

arbejdes ind i at skolebestyrelsens opgave med at føre tilsyn formuleres klarere overfor 

skolens interessenter.  

 

Skolens ledelse vil på næstkommende møde fremlægge, hvordan der arbejdes med 

trivsel på Thurø Skole. Princip eller politik for trivsel er højeste prioritet at få 

færdiggjort, så den samlede ramme for arbejdet med trivsel på skolen ligger 

tilgængelig for alle interessenter.  

 

Lise sender svar til pågældende forælder på henvendelsen.    

  

 

11. Nyt fra Thurø Skole. 

Opdatering på skoleindskrivning. 

Punktet blev udskudt. 

 

 

12. Svendborg Kommune. 

Punktet blev udskudt.  
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13. Eventuelt. 

 

Der afholdes ekstraordinært skolebestyrelsesmøde onsdag den 22. november 2023 kl. 

18.00 – 20.30.  

 

Bestyrelsen besluttede at give principperne et eftersyn, med henblik på at forholde os 

til hvilke principper der skal revideres hvornår. Listen med rækkefølgen af behandling af 

principper (need to do og nice du to) udsendes fremover som bilag med dagordenen.  

 

 

 

Datoer for Skolebestyrelsesmøder i 2023-24, kl. 17.00 - 19.00 

22/11 (OBS: kl. 18.00 – 20.30) 

11/12 (spisning på skolen) 

16/01, 28/02, 21/03, 17/04, 22/5 og 11/06* 

 

Dialogmøde 16/4 

 

 

 

Referent RF 


